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تأثير استخدام الدهون غير المشبعة اوميكا-3(Omega 3 Fatty Acid) كمكملات غذائية و علاقتها بتعلم بعض مهارات 

كرة السلة 

اشتملت الدراسة على خمسة ابواب 

الباب الأول: المقدمة و اهمية البحث

احتوى هذا الباب على المقدمة و التي كانت مدخلا لموضوع الدراسة اضافة الى مشكلة البحث و الفرض اللذي بنيت عليه هذه الدراسة و اللذي يفرض انه هناك علاقة ايجابية للأحماض الدهنية الغير مشبعة و عملية تعلم بعض مهارات كرة السلة ، كما و تناول هذا الباب مجالات البحث الزمانية و المكانية و البشرية .

الباب الثاني: الدراسات النظرية والدراسات المشابهة

تضمن هذا الباب الدراسات النظرية المتعلقة بموضوع الدراسة و هي مادة ( اوميكا 3) من ناحية الوجود الطبيعي و المواد المحتوية لها و علاقتها بسجم الأنسان اضافة الى الجرعة المناسبة من المادة ، كما و تضمن هذا الباب الدراسات المشابهة و هي دراسة (علاقة انواع من الأطعمة بالأداء العقلي و البدني و التحصيل الدراسي) المعدة من قبل المنظمة الأمريكية للصحة و الترويح.
الباب الثالث : منهج البحث و اجرآءاته الميدانية 

تناول هذا الباب منهجية البحث حيث استخدم فيه المنهج التجريبي لحل مشكلة البحث اضافة الى شرح مفصل لكل ما قام به الباحث من اجراءات للتوصل الى النتائج مدعمة بالتواريخ للفترة من 16/11/2009 و لغاية 17/1/2010 و استعراض الأدوات المستخدمة في البحث اضافة الى الوسائل الأحصائية المستخدمة للتوصل للنتائج .
الباب الرابع : عرض و مناقشة و تحليل النتائج 

قام الباحث في هذا الفصل بأستعراض النتائج التي توصل لها من خلال استخدام الوسائل الأحصائية معروضة على شكل جداول ثم استنتج فعالية و تأثير المادة موضوع البحث (اوميكا3) الايجابي على عملية التعلم .

الباب الخامس : الأستنتاجات و التوصيات 

على ضوء النتائج التي توصل لها الباحث قام بتلخيص عدد من الأستناجات و منها :

· ان للأحماض الدهنية الغير مشبعة ( اوميكا 3 ) علاقة ايجابة بتعلم بعض مهارات كرة السلة كما بينت النتائج الأحصاية لهذا البحث .
و عدد من التوصيات منها :

· يوصي الباحث بضرورة دراسة تأثير استخدام الأحماض الدهنية الغير مشبعة ( اوميكا 3 ) على فئات عمرية اخرى و في مختلف المستويات التدريبية  ولكلا الجنسين و لمختلف الفعاليات  .
Abstract  

Impact of the use of trans fats (Omega 3 Fatty Acid ) food supplements and their relationship to learn some skills 
Basketball 
The study included five doors 

Part I: Introduction and importance of research 
Contains a section on the front and that was an introduction to the subject of study in addition to the research problem and hypothesis, who is built upon this study and Who imposes that there is a positive relationship of fatty acids unsaturated and the process of learning some skills of basketball, and eating this section the areas of research temporal and Spatial and human. 

Part II: theoretical studies and similar studies 
This Section contains the theoretical studies on the subject of study and is a substance (omega3  3) in terms of presence and natural materials containing them and their relationship to Bsjm rights as well as the appropriate dose of the article, and also include in this section and similar studies is the study (relationship types of foods to performance mental, physical and academic achievement) prepared by the American organization for health and recreation. 

Part III: Research Methodology and its field procedures 

Address this section the research methodology was used in which the experimental method to solve the research problem in addition to a detailed explanation of what each has done a researcher from the measures to achieve the results supported the dates for the period from 16/11/2009 till 01/17/2010 and review of the tools used in the search start to the statistical methods used to achieve the results. 
Part IV: Show and discuss and analyze the results 

The researcher in this chapter review the findings of her through the use of statistical methods shown in tabular form, and then concluded the effectiveness and impact of the subject matter of research (omega3  3 ) positive to the learning process. 

Part V: Conclusions and recommendations 
The light of the results reached by the researcher, summing up the number of Alostnajat, including: 
• that of the unsaturated fatty acids (omega3  3 ) relationship with his proposal and learn some basketball skills as shown Alohsaip results for this search. 
And a number of recommendations, including: 
• The researcher recommends the need to study the effect of the use of unsaturated fatty acids (omega3  3 ) on the other age groups and in various levels of training and both sexes and for various events .
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